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Komisja Budżetowo-Finansowa 

Rady Powiatu Zgierskiego 

kadencji 2018-2023 
 

 

PROTOKÓŁ NR 46/23 

z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 30 marca 2023 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

 

W posiedzeniu udział wzięło 9 członków Komisji oraz osoby spoza jej składu. 

Lista obecności członków Komisji i lista gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Analiza wykorzystania środków finansowych na promocję, sport i kulturę w roku 2022.  

3. Informacja o sytuacji finansowej domów dziecka i rodzin zastępczych na terenie Powiatu 

Zgierskiego.  

4. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na LX sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji radny Rafał Antczak otworzył 45 posiedzenie Komisji.  
 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

Informacja dot. wykorzystania środków finansowych na promocję, sport i kulturę                         

w roku 2022 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 3 

Informacja o sytuacji finansowej domów dziecka i rodzin zastępczych na terenie 

Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Materiał uzupełniający do przedmiotowej informacji stanowi załącznik nr 5  

do protokołu.  

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Maria Miśkiewicz przedstawiła 

informację. Podała, że od lutego br. wzrosło wynagrodzenie rodzin zastępczych ustawowe 

prawie o 1.000 zł, czyli: dla rodziny zastępczej zawodowej wynosi 4.100 zł, a dla pogotowia 

rodzinnego 5085 zł. 

 

Radna Zofia Ogórek zapytała, jak wygląda ściągalność od rodziców biologicznych.  

 

Dyrektor powiedziała, że bardzo słabo. Gro rodziców biologicznych pochodzi z patologii, 

przedstawiają zaświadczenia o bezrobociu, że utrzymują się ze świadczeń pomocy społecznej, 

co nie wlicza się w dochód. Część rodzin biologicznych uchyla się od płatności uciekając za 

granicę, więc też nie ma możliwości ściągania należności. PCPR zgodnie z procedurą 

przeprowadza wywiady środowiskowe, wzywa rodziców, wysyła upomnienia a na koniec 

wystawia tytuł wykonawczy, który jest kierowany do Urzędu Skarbowego. Urząd Skarbowy 

wysyła komornika i zazwyczaj w okresie od 6-8 miesięcy informuje, że jest nieściągalność                               

i umarzane są kwoty. 25.743 zł tylko udało się ściągnąć od rodzin biologicznych. Także 

sytuacja jest trudna, jeśli chodzi o rodziny biologiczne.  
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Radna Zofia Ogórek dopytywała, czy dużo dzieci z naszego powiatu jest umieszczanych  

w innych powiatach. 

 

Dyrektor podała, że z naszego powiatu mamy 10 dzieci w placówkach opiekuńczo- 

wychowawczych i 62 dzieci w rodzinach zastępczych.  

 

Radna Zofia Ogórek zastanawiała się, dlaczego od nas dzieci trafiają do innych powiatów  

skoro my mamy swoje domy dziecka. 

 

Dyrektor powiedziała, że na tę chwilę jest pełne obłożenie naszych domów dziecka. A tylko 

na ostatnie trzy dni ma do umieszczenia: interwencyjnie 2 dzieci, 1 dziecko ma do zabrania 

pozostawione w szpitalu, 1 dziecko ma do odebrania postanowieniem sądu od rodziców  

i 2 dzieci nastolatków. W związku z tym dyrektor dzisiaj wystąpiła do Wojewody z prośbą                  

o możliwość umieszczenia dzieci w naszych placówkach opiekuńczo-wychowawczych ponad 

stan. Od początku roku miała zostawionych w szpitalach 5 dzieci (noworodków).  

 

Radny Radosław Zaborowski był zainteresowany, czy to są noworodki, których rodzice  

zrzekli się praw rodzicielskich. 

 

Dyrektor potwierdziła. Szpital czeka 6 tygodni, jeżeli obydwoje rodzice się zrzekną praw 

rodzicielskich wówczas szpital występuje o umieszczenie dziecka. Jest przerażona sytuacją. 

Wczoraj ze Szczecina dostała informację o umieszczeniu 5 noworodków zostawionych  

w szpitalu. Jedno dziecka czeka w szpitalu od 28 grudnia 2022 r., drugie od stycznia, dwójka 

od lutego i dwójka od marca. Proszą o umieszczenie gdziekolwiek, bo nie mają takich 

ośrodków proadopcyjnych, jak my mamy „Tuli-Luli” w Łodzi, w którym można umieścić 

noworodka do roku, w tym czasie szukając mu miejsca albo w placówce opiekuńczo-

wychowawczej, albo w rodzinie zastępczej. Także krążą te dzieciaki internetowo po całej 

Polsce i szukają miejsca. Do nas też Wojewoda kilkakrotnie zwracał się z zapytaniem, czy nie 

umieścilibyśmy jakiegoś dziecka. Niestety my już po prostu nie mamy miejsc.   

Niedługo ma wejść taki program ogólnopolski, gdzie każdy wojewoda będzie miał podgląd 

gdzie i ile jest wolnych miejsc w pieczy zastępczej, w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych i wtedy sąd będzie miał prawo kierować dzieci z innych województw np.   

do nas, tylko informując nas o tym, że np. za dwa dni czy tydzień umieszcza dziecko.  

 

Przewodniczący Komisji chciał wiedzieć, jak wygląda sytuacja z rodzinami zastępczymi,               

czy jest jakiś wzrost.  

 

Dyrektor powiedziała, że w tamtym roku utworzyli tylko jedną rodzinę pogotowia. Owszem 

są kandydaci na rodziny zastępcze, ale nie zawodowe. Gro kandydatów do szkolenia i do 

kwalifikacji to jest skierowanych przez sąd, są to przede wszystkim rodziny spokrewnione 

dziadkowie, babcie. Natomiast kandydatów, którzy spełnialiby wymogi ustawowe na rodziny 

zastępcze zawodowe jest bardzo mało. W rodzinie zastępczej zawodowej może być 

maksymalnie trójka dzieci. Mamy 3 domy dziecka prowadzone przez rodziny zastępcze 

zawodowe, gdzie upychamy od 8 do 10 dzieci interwencyjnie, jeżeli jest taka potrzeba, czyli: 

w Księstwie, w Adamowie i w Ozorkowie.  

 

Radny Radosław Zaborowski powiedział, iż zdaje sobie sprawę, że większość dzieci, które 

przebywa w tych instytucjonalnych formach opieki, to są dzieci z rodzin niepozbawionych 

opieki rodzicielskiej. Natomiast chciałby wiedzieć, czy dużo jest dzieci, które mają 

uregulowany statut pozwalający na adopcję.  
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Dyrektor odpowiedziała, że nie jest duża ilość dzieci. Jeżeli mają postanowienie z sądu  

o całkowitym pozbawieniu władzy rodzicielskiej to mają obowiązek zgłoszenia dziecka do 

adopcji. Jeżeli chodzi o dzieci placówkowe, to są dzieci powyżej 10 roku życia i tu adopcja 

jest słaba, bo prawie nikt nie chce adoptować nastolatków. Większe zainteresowanie jest 

takimi maluchami pozostawionymi w szpitalach. I tu proces adopcyjny jest dość długi, może 

trwać do 2 lat, a nawet do 3 lat i potem  monitorowanie jeszcze 3 lata.   

 

Przewodniczący Komisji zadał pytanie, czy zgłaszają się osoby z zagranicy do adopcji dzieci 

z Polski.  

 

Dyrektor odpowiedziała, że nie mieli takiego przypadku. Był przypadek w 2020 roku,                         

że 3 dzieci z Domu Dziecka w Grotnikach pojechała do rodziny do USA (zostali adoptowani 

przez ciocię).  

 

Radny Radosław Zaborowski zwrócił uwagę, że poziom finansowania w domach dziecka 

wydaje się, że jest kosmiczny. Kwoty te wydają się nieracjonalne w porównaniu do rodzin  

zarabiających najniższą pensję, mających dwójkę czy trójkę dzieci na utrzymaniu                                 

i ponoszących opłaty związane funkcjonowaniem, jak i nawet do opłat w rodzinach 

zastępczych zawodowych.  

 

Dyrektor zgodziła się z przedmówcą. Placówka opiekuńczo-wychowawcza ma określone 

ustawowo warunki i zasady, np. jakich pracowników i specjalistów musi zatrudnić, co nie 

dotyczy rodzin zastępczych zawodowych. Także koszty rosną z tytułu zatrudnienia, 

podpisywania umów z kontrahentami, dostawcami, itp. Biorąc pod uwagę standaryzację,                   

to  jesteśmy trochę prekursorami, wiele powiatów w naszym województwie jeszcze jej nie 

osiągnęło. Jednocześnie na tej standaryzacji straciliśmy 4 miejsca, bo i w Domu Dziecka                    

w Dąbrówce i w Domu Dziecka w Grotnikach było po 30 miejsc, a teraz mamy po 28.  

 

Radny Radosław Zaborowski był zainteresowany, czy widać jakiś kierunek, w którym 

powinny te placówki się rozwijać, czy jakby osiągnęliśmy ten swój standard i na najbliższe 

lata będzie constans, czyli coś niezmienialnego. 

 

Dyrektor przyznała, iż nie wie co będzie wynikało z ustawy, bo cały czas trwają prace nad jej 

zmianą. Ma nadzieję, że Fundacja Happy Kids trochę nam pomoże. Zgodnie                                      

z jej zapowiedziami, o planach utworzenia kilku placówek, gdyby jedna z nich powstała na 

naszym terenie, to będziemy się wspierać tymi miejscami. Starają się pracować nad tym, żeby 

usamodzielniać dzieci, żeby one wychodziły z placówek jak najszybciej, ale ustawa 

przewiduje utrzymanie dziecka do 25 roku życia, jeżeli ono się kształci. Poza tym sytuacja 

mieszkaniowa też jest słaba. Na tę chwilę na pewno są wstrzymane pieniądze na budowy 

domów dziecka. Rok  2023 jest uśpiony trochę jeśli chodzi o środki unijne. Być może to się 

znów zmieni w 2024 albo w 2025 roku i jakieś środki będą na budowy domów dziecka,                          

bo według dyrektor to jest priorytet  

 

Radny Krzysztof Kozanecki zastanawiał się, jak to się dzieje, że sytuacja demograficzna                    

w kraju jest ujemna, a mimo to wychowanków przybywa. Czy administracja samorządowa 

wytrzyma to finansowo. Wybudować dom dziecka jest stosunkowo najprościej, ale potem 

trzeba utrzymać taką placówkę.  

 

Ad. 4 

1. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu 

Wschodniemu. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła projekt uchwały.  

 

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji zawodowej i społecznej, ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rok 2023. 

 

Dyrektor PCPR przedstawiła projekt uchwały.  

 

Radny Ireneusz Skurzyński chciał wiedzieć, kto najczęściej zwraca się z wnioskiem na                        

likwidację barier architektonicznych, czy to są instytucjonalne, czy indywidualne 

zgłoszenia. 

 

Dyrektor powiedziała, że to są wnioski indywidualne, w domostwach, przede wszystkim 

na likwidację barier architektonicznych typu remont, dostosowanie łazienki.  

 

 Radny Ireneusz Skurzyński dopytywał się, czy w tym mieszczą się podjazdy pod dom. 

 

 Dyrektor potwierdziła. Podjazdy czy schodołazy obejmuje likwidacja barier technicznych.  

 

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVI/461/22 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2023. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Agnieszka Szymczyk przedstawiła projekt uchwały. 

Zgłosiła autopoprawkę, aby w uzasadnieniu do uchwały (str. 24 i 26) z zapisu „Ozorkowie 

Łódzkim” skreślić zapis „Łódzkim”. 

 

Radny Ireneusz Skurzyński zapytał, czy w Domu Pomocy Społecznej w Głownie zaczął 

przeciekać dach, bo słyszał że wykonawca zasugerował jakieś naprawy dachu. 

 

Skarbnik przekazała, iż ze złożonego wniosku wynika że dodatkowo zwiększone środki 

spowodowane są rozpoczętymi pracami termomodernizacyjnymi w ramach zadania 

„Poprawa efektywności energetycznej w DPS w Głownie” i zgłaszanymi uwagami przez 

generalnego wykonawcę, który wyłonił zakres koniecznych robót nieobejmujących prac 

objętych PFU i audytu. Prace te miałyby obejmować: montaż kominów oraz 

wywietrzników, wymianę instalacji elektrycznej na poddaszu, montaż nowego zadaszenia           

i wykonanie zabudowy szklanej.  

 

Radny Ireneusz Skurzyński zrozumiał, że ktoś popełnił gdzieś jakieś błędy. Zapłaciliśmy 

instytucji, czy osobie, czy temu, który wykonywał ten audyt, że gdzieś coś nie dopatrzył, 

albo nie doszacował. Nie wie, jak to rozumieć. Kto jest wykonawcą generalnym tej 

inwestycji?  

 

Wicestarosta Zgierski Dominik Gabrysiak przyznał, iż nie pamiętał nazwy firmy,                       

ale może to sprawdzić.  

 

Radny Ireneusz Skurzyński poprosił o sprawdzenie. Z tego wynika, że ktoś czegoś nie 

doszacował, albo coś nie dojrzał, bo jakieś prace dodatkowe wynikają.  

 

Radna Zofia Ogórek była zainteresowana, czy są wytłumaczenia obniżania subwencji 

oświatowej w piśmie, które wpłynęło. 

 

Skarbnik powiedziała, że w informacji jest po prostu podana kwota, jaka jest przyznana 

dla Powiatu Zgierskiego na ten rok.  
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Radny Radosław Zaborowski nawiązując do środków na zakup samochodu osobowego 

dla Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu zapytał, czy to jest jakiś montaż finansowy,                     

co to ma być za samochód.  

 

Wicestarosta przekazał, że ma to być oznakowany radiowóz KIA CEED, którego 

całkowity koszt wynosi 180.000 zł. 50% środków ma pochodzić z Komendy Głównej 

Policji, a o pozostałą kwotę zabiega Komendant Powiatowy Policji. Jest propozycja 

przekazania 30.000 zł z Powiatu Zgierskiego.  

 

Komisja przy 4 głosach za1 przeciw i 4 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVI/460/22 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2023-2037. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Komisja przy 4 głosach za, 1 przeciw i 4 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała   

projekt uchwały. 

 

Ad. 5 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 45/23 z posiedzenia Komisji, które odbyło się  

23 lutego 2023 r. 

 

Ad. 6 

Radny Ireneusz Skurzyński przypomniał, że poruszał już kwestię pozyskania środków 

zewnętrznych na zorganizowanie terenów zielonych. W związku z tym chciałby, aby Zarząd 

przy kolejnych  tego typu możliwościach uwzględnił ulice powiatowe w Głownie. Dobrze by 

było, skoro są takie środki w dość dużym dofinansowaniu zewnętrznym, zadbać o estetykę, 

żeby te nasze ulice ładnie i schludnie wyglądały. Patrząc na trawniki przy ulicach powiatu  

w Głownie, to dość katastrofalnie one wyglądają. Należałoby się zastanowić nie tylko nad 

trawnikami, ale może nad jakimiś nasadzieniami krzewów, które wymagają mało pielęgnacji, 

żeby później za bardzo nie obciążać miasta Głowna.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 46 posiedzenia Komisji. 
 

Na tym protokół zakończono.     

Protokołowała           

          

Główny specjalista      Przewodniczący Komisji 

Wanda Komorowska         Budżetowo-Finansowej  

        

      Rafał Antczak 

       

       


